
Protokół Nr XX/2021 
z posiedzenia XX sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 16 listopada 2021 roku  
 

Obrady Rady Gminy Fabianki odbyły się w świetlicy Dziennego Domu Senior+ w Świątkowiźnie. Rozpoczęły 
się o godz. 14.00 i trwały do godz. 16.50. Uczestniczyli w nich radni według załączonej listy obecności, Wójt 
Gminy, Prezes PGK - Piotr Kujawski, radni powiatowi oraz Kierownik GZO w Fabiankach i Kierownik RRFZ 
Marciniak. 

Ad.1 

Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XX sesji Rady Gminy Fabianki i po 
zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kworum. 
Obecnych 15 radnych.  

Ad.2 

Przewodniczący RG Adam Rejmak- zarządził dyskusję nad projektem porządku obrad. Poinformował, iż 
chciałby prosić radnych o wyrażenie zgody na umożliwienie po przeanalizowaniu wszystkich uchwał 
przedstawienia oferty współpracy przedsiębiorców i mieszkańców gminy ze strefą Ekonomiczną. 

Brak dalszych wniosków.  

Przewodniczący RG Adam Rejmak- zarządził głosowanie nad porządkiem obrad. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek XX sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
 
  „         1. Otwarcie XX sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności.  
             2. Zatwierdzenie porządku sesji.  
             3. Zatwierdzenie protokołu z XIX sesji Rady Gminy z dnia  27 września 2021 roku. 
             4.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy Fabianki.  
             5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Fabianki a w szczególności  
                   z realizacji uchwał.  
             6. Informacja Wójta Gminy na temat w zakresie wykonywania prac przez osoby skazane  
                 na terenie Gminy Fabianki zgodnie z opinią Prezesa Sądu Rejonowego we Włocławku. 
              7. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych za 2020r. oraz inne  
                  Osoby zobowiązane do złożenia oświadczeń majątkowych za 2020 rok.  
              8.  Zapoznanie się z informacją o stanie realizacji zadań oświatowych.  
              9.  Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”. 

 10.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  
1) zmian do budżetu na 2021 rok,  
2) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na terenie Gminy 

Fabianki,  
3) uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022”, 

4) przyznania dotacji na dofinansowanie prac remontowo – konserwatorskich w kościele 
pod wezwaniem Św.  Jakuba Apostoła w Chełmicy Dużej,  

5) pokrycia kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi w 2021 roku z dochodów 
własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Nasiegniewo – Zachód oraz Zarzeczewo – Północ, 

7) uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Fabiankach, 



8) przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Fabianki. 

11.  Interpelacje i zapytania radnych.  
12.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
13.  Sprawy różne. 
14.  Zakończenie sesji.   ” 

 

Ad.3 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu z XIX  sesji RG z dnia 27 
września 2021 r.  

Brak uwag.   

Przewodniczący RG - zarządził głosowanie. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła 
protokół Nr XIX/2021 z XIX sesji RG Fabianki z dnia 27 września 2021 roku.  (w załączeniu wykaz imienny 
głosowania) 

Ad.4 

Przewodniczący RG - przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Poinformował, iż brał udział 
w spotkaniach organizowanych przez Wójta Gminy w następujących tematach: 1) w zakresie 
realizacji zadań oświatowych w ramach zdalnego nauczania z udziałem dyrektorów szkół, 2) w 
zakresie omówienia zasad funkcjonowania i organizacji Dziennego Domu Pobytu w Urszulewie w 
obiekcie świetlicy wiejskiej oraz przyszłościowego Domu Seniora+ w Świątkowiźnie, 3) realizacji 
budowy kanalizacji sanitarnej w Szpetalu Górnym – ul. Włocławskiej i ulic sąsiednich, 4) szczepień 
mieszkańców gminy w ramach prowadzonej narodowej akcji szczepień przeciwko Covid-19 oraz 
zapobiegania tworzeniu uciążliwych inwestycji  w ramach prowadzonej działalności gospodarczej 
typu: biogazownie, maszty, duże fermy drobiu itp.  

Nikt nie zgłaszał zapytań. 

Ad.5 

Wójt – przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy na XIX sesji w dniu 27 
września 2021 roku. ( w załączeniu do protokołu). Poinformował, iż z uwagi na trudną sytuację 
rodzinną prosi o przesunięcie złożenia sprawozdania z bieżącej działalności Wójta Gminy na kolejną 
sesję.  

Nikt nie zgłaszał uwag. 

Ad.6 

Wójt – przedstawił informację w zakresie wykonywania prac przez osoby skazane na terenie gminy 
Fabianki. Zgodnie z tą informacją na terenie Gminy Fabianki do wykonywania prac przez osoby 
skazane wyznaczono Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Fabiankach. Według pisma 
Prezesa Sądu Rejonowego we Włocławku przewiduje się orzeczenie kary ograniczenia wolności 
wobec 52 osób zamieszkałych na terenie Gminy Fabianki. 

Ad.7 

Wójt – przedstawił sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych osób, które złożyły na jego ręce 
oświadczenia za 2020 rok.  

Przewodniczący RG – przedstawił analizę z oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych za 2020 rok 
i poinformował, iż osoby, które miały uchybienia w swoich oświadczeniach majątkowych mogą 



szczegółowe informacje, w tym zakresie uzyskać w Biurze Rady. Poprosił o dokładne zapoznanie się 
z uwagami.  

Ad.8 

Kierownik Gminnego Zespołu Oświaty – przedstawił informację o stanie realizacji zadań oświatowych. 
Poinformował, iż wydatki na oświatę i wychowanie wyniosły w 2020 roku 12.701.644,41 zł co 
stanowiło 90,58% planu. Zaplanowane środki finansowe dla placówek oświatowych na 2021 rok 
zamykają się w kwocie 14.438.274,45 zł, w tym subwencja oświatowa w kwocie 8.375.603,00 zł. 
Środki finansowe wydatkowano na : szkoły podstawowe, dokształcanie i doskonalenie nauczycieli, 
odpis na ZFŚS nauczycieli i emerytów, oddziały przedszkolne przy szkołach, dowożenie uczniów, 
Gminny Zespół Oświaty, pomoc materialną dla uczniów ora stypendia sportowe. Ponadto gmina 
dofinansowała koszty kształcenia nauki zawodu 5 młodocianych pracowników.  

Ad.9 

Przewodniczący RG – poprosił o przedstawienie wniosków komisji oraz klubu Radnych „Jedność”. 

Radny Adam Cackowski – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia wszystkich komisji w dniu 
15.11.2021 roku (w załączeniu do protokołu). 

Radny Wojciech Mosakowski – przedstawił informację z posiedzenia komisji Rolnictwa, Rozwoju Gminy i 
Spraw Budżetowych w dniu 19.10.2021 roku. (w załączeniu do protokołu). 

Radny Górecki Krzysztof   – odczytał wnioski z przeprowadzonej wizji lokalnej Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu, Zdrowia, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w dniu 25.08.2021roku (w załączeniu do 
protokołu). 

Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński pełniący funkcję przewodniczącego Klubu Radnych „Jedność”  
– poinformował, iż członkowie Klubu Radnych „Jedność” obradowali w dniu 15.11.2021 r. 
Poinformował, że na spotkaniu Klubu członkowie zapoznali się z materiałami przygotowanymi na 
XX sesję Rady Gminy Fabianki.  Klub nie wypracował żadnych wniosków. 

Radna Ewa Szczepańska – przedstawiła informację z bieżącej działalności Komisji Statutowej. 
Poinformowała, iż na chwilę obecną komisja statutowa opracowała projekt uchwały zmieniającej 
statut gminy, który został przekazany do wstępnej konsultacji z wydziałem nadzoru. 

Brak dyskusji w temacie przedstawionych wniosków komisji. 

Radny Mosakowski opuścił obrady sesji. 

Ad.10  

1)   

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie zmian do budżetu na 2021 rok. 

Brak zapytań. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę Nr 
XX/211/2021 w sprawie zmian do budżetu na 2021 rok.   (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

2) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie ustalenia ceny skupu żyta jako 
podstawy podatku rolnego. Dodał, iż zgodnie z projektem uchwały cena skupu żyta pozostaje na 
wysokości jak w 2021 roku. 

 Brak zapytań. 



Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę Nr 
XX/212/2021 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na terenie 
Gminy Fabianki   (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

3) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie współpracy z organizacjami 
pozarządowymi. 

Brak zapytań. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę Nr 
XX/213/2021 w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022”. (wykaz imienny głosowania w 
załączeniu) 

4) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie przyznania dotacji                                             
na dofinansowanie prac remontowo – konserwatorskich w kościele pod wezwaniem Św.  Jakuba 
Apostoła w Chełmicy Dużej. 

Brak głosów w dyskusji.  

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                        
Nr XX/214/2021 w sprawie przyznania dotacji na dofinansowanie prac remontowo – konserwatorskich                     
w kościele pod wezwaniem św. Jakuba Apostoła w Chełmicy Dużej. W głosowaniu nie wziął udziału 
radny Krasiński. (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

5) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie pokrycia kosztów 
gospodarowania odpadami komunalnymi w 2021 roku z dochodów własnych niepochodzących                          
z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Kier. Marciniak – poinformował, iż rada gminy w drodze uchwały może postanowić o pokryciu części 
kosztów gospodarowania odpadami z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 
gospodarowanie odpadami, w przypadku gdy środki pozyskane z opłat nie są wystarczające na 
pokrycie kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. Proponuje 
się podjęcie powyższej uchwały w celu uniknięcia podwyższenia cen odpadów dla mieszkańców 
gminy. 

Brak głosów w dyskusji.  

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                 
Nr XX/215/2021 w sprawie pokrycia kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi w 2021 roku                  
z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

6) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Nasiegniewo 
– Zachód oraz Zarzeczewo – Północ. 



Nikt nie zgłaszał uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę Nr 
XX/216/2021 zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Nasiegniewo – Zachód oraz Zarzeczewo – Północ. (wykaz imienny 
głosowania w załączeniu) 

7) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Fabiankach. 

Brak głosów w dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                       
Nr XX/217/2021 w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Fabiankach. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

8) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia projektu 
„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Fabianki”  

Brak głosów w dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę Nr 
XX/218/2021 w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
na terenie Gminy Fabianki” . (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

10 minut przerwy w obradach. 

Przewodniczący RG – wznowił obrady i udzielił głosu przedstawicielowi Pomorskiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej w celu przedstawienia oferty pomocy. 

Przedstawiciel Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej p. Wiktor Kowalski – przedstawił szczegóły 
dotyczące wsparcia przedsiębiorców i mieszkańców w zakresie pomocy publicznej . Wsparcie 
można uzyskać z tytułu poniesienia nakładów na utworzenie nowego przedsiębiorstwa, zwiększenie 
zdolności produkcyjnej, wprowadzenie nowych produktów lub zmianę procesu produkcyjnego lub 
dwuletnie koszty pracy pracowników zatrudnionych w ramach nowej inwestycji. Wszystkich 
chętnych zachęcił do zapoznania się ze szczegółami na stronie www.strefa.gda.pl i kontaktu poprzez 
oddział we Włocławku na ul. Brzeskiej 8.  

Ad.11 

Interpelacji i zapytań nikt nie zgłaszał.  

Ad.12 

Radny Andrzej Zieliński – zapytał radnego powiatowego w sprawie możliwej naprawy nawierzchni 
zatoczki autobusowej przy drodze powiatowej Włocławek – Bobrowniki na wysokości leśniczówki 
w Nowym Witoszynie.  

Radny Jezierski – stwierdził, iż zarządcą tej drogi jest powiat włocławski i na pewno ten wniosek zgłosi do 
realizacji. 



Radna Ewa Szczepańska – przypomniała głos mieszkańców z zebrania sołeckiego w Chełmicy -Cukrowni 
w sprawie zamontowania wiaty przystankowej na przystanku na żądanie w Chełmicy -Cukrowni. 
Poprosiła Wójta aby pamiętał o tym przy konstruowaniu nowego budżetu na 2022 rok. 

Ad. 13  

Sprawy różne 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marian Znajmiecki – odczytał treść protokołu Komisji Rewizyjnej                          
z przeprowadzonej kontroli w zakresie zamówień publicznych w 2020 roku. (w załączeniu                                    
do protokołu). 

Nikt nie zgłaszał zapytań do protokołu zespołu kontrolnego. 

Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński – nawiązał do sprawy likwidacji SP w Świątkowiźnie. Dodał, iż jak 
wszyscy pamiętają to dla niego osobiście był to temat trudny i bardzo emocjonalny. Dzisiaj jednak 
z perspektywy czasu, kiedy widzimy, jak ten obiekt wygląda i jak cieszy społeczność możliwość 
korzystania z niego wiemy, że to była trudna ale słuszna decyzja. Podziękował Wójtowi za pomoc 
przy organizacji spotkania integracyjnego mieszkańców Świątkowizny i Chełmicy Dużej. 
Podziękował za włożoną pracę wszystkim mieszkańcom, Pani sołtys i sąsiadowi za pomoc                          
w utrzymaniu porządku. Poprosił o uporządkowanie terenu parku w Chełmicy Dużej po byłym 
Zakładzie Gospodarki Komunalnej i możliwe założenie tam kilku ławek.  

Radny Górecki Krzysztof – podziękował Prezesowi PGK spółka z o.o. za dobrze i rzetelnie wykonaną pracę 
pracowników przy założeniu kostki brukowej przy Domu dziennego Pobytu w Urszulewie. 

Kierownik PGK Kujawski – podziękował za dobre słowa pod adresem PGK za wykonaną pracę przy Domu 
Dziennego Pobytu w Urszulewie. Dodał, że było to dla pracowników wyzwanie z racji trudnego 
terenu. 

Przewodniczący RG – nadmienił, iż radni mieli ostatnio okazję spotkania się w Urszulewie z podopiecznymi 
Domu Dziennego Pobytu. Stwierdził, że bardzo cieszy go, że udało się to tak zorganizować dla 
starszych ludzi. Mogą oni tam spędzić miło czas i w spokoju rozwijać w ramach prowadzonych zajęć 
swoje umiejętności. To bardzo cenne i ważne dla osób w tym wieku. 

Wójt – nadmienił, że jego zdaniem duch szkoły pozostał w Świątkowiźnie. Dzięki temu obiekt ten będzie 
miejscem spotkań dla naszych mieszkańców. Udało się stworzyć odpowiednie warunki dla starszych 
osób. Dodał, że ma na uwadze dalszy rozwój tego miejsca i jeśli tylko uda nam się pozyskać środki 
finansowe to będziemy inwestowali w to miejsce. 

Ad.14 

Przewodniczący RG - podziękował wszystkim za przybycie na obrady i zakończył posiedzenie XX sesji Rady 
Gminy Fabianki w dniu 16 listopada 2021 roku. 

 

Protokołowała: 

podinsp Anna Wodzyńska 

 

 

 

 

 


